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Dávid Martin polgármester:
Kőszőntőm a megjelent képviselőket, meghívott vendégeinket és az aljegyzőt. Tájékoztatok
mindenkit, hogy a jegyzőkönyv elkészítéséhez hangfelvétel készül a képviselő-testületi

ülésről.

Megállapítom, hogy az 5 fó képviselő-testületi tagból 4 fó jelen van, így az ülés
határozatképes és azt megnyitom. Miklósi László képviselő is úton van már, de picit késni
fog.
Javaslom, hogy a jegyzőkönyv hitelesítője Gyuricza Gergő alpolgármester legyen.

A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 3 igen szavazattal, l
tartózkodással elfogadta.

A képviselő-testület a napirendeket 4 igen szavazattal egyhangúan elfogadta, és az alábbi
napirendekettárgyalja:

Napirend

1. Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, eseményekről

(Előterjesztő: Dávid Martin polgármester)

2. Az Önkormányzat 2025. évi költségvetéséről szóló rendelet elfogadása
(Előterjesztő: Dávid Martin polgármester)

3. A Borsosberényi Közős Önkormányzati Hivatal 2025. évi költségvetésének elfogadása
(Előterjesztő: Dávid Martin polgármester)

4. Az óvodai beiratkozás és az óvodai nyári szünet időpontjainak meghatározása
(Előterjesztő: Dávid Martin polgármester)

5. A Nyugdíjas klub támogatás iránti kéreIme



Tolmács Község Önkormányzala Képviselő-Ieslűlele

(Előlerjesztő:Dávid Martin polgármester)

EGYEBEK

1.1 AKTUÁLIS NAPIRENDEK

112025.(11. JO.) jegyzőkönyve

l. napirend: Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről,

eseményekről

Dávid Martin polgármester
2024. december JO-én volt az előző testületi ülés, azóta részt vettem egy nyugdíjas évzáró
eseményen. Decemberben beszéltem egy budapesti főépítésszel, aki a Nógrádi vár
rekonstrukcióját végzi. Jelen pillanatban megbízási szerződéssel alkalmazunk települési
fóépitészt. Egyelőre ez egy ismerkedős délután volt, nem jutottam még dűlőre az esetleges
váltással kapcsolatban.
Regisztráltunk a Telepűlés Fásítási Programba. Eredetileg január 28. lett volna az igénylés
határideje, de ezt a határidőt eltolták, nincs még új időpont kitűzve. Az igénybeadás
sorrendjében lehet majd választani a fafajták közül, gyorsasági alapon működik a program.
Az óvoda is részt vett egy pályázaton, Kiss Zsófiának köszönhetően, amit sikerrel zártunk. Ez
egy ískola kerti alapozó program.
A Közösségi Ház megüresedett pozíciójára kellett pályázatot kiírni, megtőrtént a pályázatok
elbírálása, a közösségi ház új vezetője Ferikné Dinkó Renáta lett. Már februárban munkába is
állt, most a Bogival átfedésben dolgoznak kőzősen, hogy a munkakör átadás-átvétel
zökkenőmentes legyen.

Miklósi László megérkezett képviselő-testületi ülésre. A képviselő-testület jelen lévő tagjainak
száma 5/ő.

Dávid Martin polgármester
A Nyugdíjas Klub életében is történt változás, a vezetői szerepben Bornemisza Sándornét,
Harmatos Imréné váltotta.
Az utcaseprőgép beszerzése már a célegyenesben van, ma aláírtuk a szerződést és szerdán el
is hozzák a gépet. A csatornázási munkálatok alatt nagy hasznát fogjuk venni, persze utána is
jó, ha van egy ilyen gépünk. Voltak kisebb eszköz beszerzések is, de erről már tájékoztattalak
titeket.
A Kálvária dombon a 3 betonkereszt közül egy már kidőlt és a másik kettő is nagyon rossz
állapotban van, így lezártuk a területet, nem látogatható. A keresztek elszállításáról
gondoskodni kell, illetve az új fakeresztek beszerzését az atyával és Féja Zsolttal együtt
intézzük majd.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

A müemlékvédelem nem köthet bele?

Dávid Martin polgármester:
Én úgy tudom, hogy nincs műemlékvédelmi fennhatóság alatt, de utána nézek.
Dr. Szetei Iván egy 2010-ben készű]t határozatra hivatkozva szeretne egy kaput megépíteni az
óvoda felé, amiről már egyszer beszéltünk. Ennek zöld utat adtunk.
A focipálya és játszótér rendbe rakása kapcsán Fekécs Gáborral egyeztettem, a szamarak
kimennek a pályáról. Megnyitjuk a pályát és fel lesz töltve a csatornázás során kiszedett
földdel. Ez tömörítés céljából jó lesz, majd kell egy réteg jó minőségü föld is rá. Nem
garantálom, hogy idén, de előbb-utóbb egy használható focipályánk lesz.
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete 112025.(11.10.)jegyzőkönyve

A csatornázással kapcsolatban felgyorsultak az események. Jelenleg a Sziluska utcában, a
Béke utcában, a FüveIlő utcában és a Zarándok úton folynak munkálatok. A Sziluska utcát a
héten befejezik és a Szent Lőrinc út végén (vasút utáni szakaszon) kezdik a munkálatokat.
Úgy néz ki, hogy a Colas Alterra Zrt-vel összefogásban sikerül a Szabadság-Béke-Sziluska
utcákat összekötő fóldutat megcsinálni. Ök hozattak nagyobb méretű követ rá, erre szórunk
most apró méretű köveket, amit Szarka Szabolcs közreműködésével sikerült járhatóval
tennünk. Kérdése, észrevétele van valakinek?

További hozzászólás, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

1. napirend: Az Önkormányzat 2025. évi költségvetéséről szóló rendelet elfogadása

Dávid Martin polgármester:
A kiküldött anyaggal kapcsolatban van valakinek kérdése? Klárinak átadom a szót, tőle

tudtok kérdezni.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
A költségvetésbe a tárgyévi bevételeinket és kiadásainkat tesszük bele. Megnézzük, hogy mi,
azaz összeg, amiből kiindulunk a 2025-ös évben, hozzá tesszük, hogy milyen bevételek
várhatóak, megnézzük mire tudunk ebből költeni, illetve milyen tartalékot tudunk képezni. A
bevételeink egy része állami normatíva, amit a település üzemeltetéshez, utak fenntartásához,
közvilágítás üzemeltetéshez és óvoda fenntartásához kapunk. Ezeknek a bevételeknek
megvan a helye és nem is fedezik teljes mértékben a kiadásainkat. A másik jelentős bevételi
forrás a helyi adókból származik. A tavalyi évünk nagyon jól sikerült tőbb, mint 84 millió
forint helyi adó bevételt sikerült realizálnunk, ezért a 2025-ös évre is 85 millió forint helyi
adó bevételt tervezelünk. Ezen kívül ingatlan bérbeadásból van még bevételünk, a hangár, a
sportcsarnok, lakóingatlan és a közterületek bérleti díjából. Az ellátási díj bevételek a
szociális étkezés, valamint az óvodai és iskolai étkezés terítési díjából származnak. A
folyamatban lévő projektjeink, elsősorban a csatornaberuházás kapcsán várhatók még
támogatási bevételek, de az ahogy megérkezik tovább is kell utalnunk.
Nézzük a kiadásokat! A személyi illetményeket érinti a közösségi házban történt személyi
változás, illetve az óvodai kőzfoglalkoztatásból átvesszük saját őnkormányzati

foglalkoztatásba a Hegoczki Kárment. Egyelőre 6 hónapra szóló időtartamra alkalmazzuk,
amelyhez 50%-os bértámogatást tudunk igénybe venni. Ez márciustól fog megvalósulni,
február végéig még az óvoda alkalmazásában áll. A szerződés lejártát követően meglátjuk
még, hogyan tovább.

Miklósi László képviselő:

A nyári szünet neki, hogy számít bele a foglalkoztatásba?

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Ö most az önkormányzat dolgozója lesz. A nyári szünet alatt is lesznek jelentős karbantartási,
takarítási feladatok, illetve a szociális étkeztetés nem áll le a nyárra sem, abba is be tud
segíteni. Bár most elég kevés szociális étkezőnk van.
Választott tisztségviselőket érintő kiadásokhoz, illetményekhez a polgármester, az
alpolgármester és a képviselők tiszteletdíja tartozik.
A megbízási díjaknál az új közösségi ház vezetőjének megbízási díja jelentkezik. Az Évinger
Boglárka foglalkoztatási jogviszonyban látta el feladatait, Ferinkné Dinkó Renáta viszont
megbízási szerződéssel lett alkalmazva.
A dologi kiadások előirányzata a tisztítószerek költségéből, üzemanyag kiadásból és egyéb
apróbb kiadásokból áll össze.
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Kommunikációs szolgáltatásoknál a telefondíjak és az internetszolgáltatás dija jelentkezik
kiadásként.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Ez a 2.030.000 Ft-os összeg?

Pénzes Klára pénzÜgyi csoportvezető:
Igen.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Nem arról volt szó, hogy új honlapot csináltatunk? Annak a költsége is benne van?

Dávid Martin polgármester:
Annak a költsége nincs betervezve az idei évben, mert nem érem utol ezt a részét a terveknek.
Ebben az évben valószínűleg marad így a honlap, csak az ínformációkat frissítjük rajta.

Gyuricza Gergő alpolgármester:
De tudunk év közben is átcsoportosítani, ugye?

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Igen, van tartalékunk és ha adódik valamilyen lehetöség akkor, át tudunk ide csoportosítani.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Rendben, köszönöm.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
A közüzemi kiadások korrekt szinten állnak, ami az intézményeket illeti, a közüzemi díjak
között a közvilágítás jelent egy nagyobb tételt.
A vásárolt élelmezés kiadása a szociális és a gyermekétkeztetés költségét foglalja magába.
A karbantartás kiadások közé betervezlünk egy nagyobb kiadási tételt az iskola-óvoda
tornatermének parketta cseréjére és egészségügyi festésre. Továbbá a felújítási kiadások
között szerepel az óvodában felnött mosdó, zuhanyzó és öltöző kialakítása, mert ez előírás,

hogy ezeknek lennie kell.

Miklósi László képviselő:

Már néztük, hogy hátrafelé hozzá lehetne építeni és ki lehet alakítani az előírt helyiségeket.

Pénzes Klára pénzÜgYi csoportvezető:
Alaposan jáIjatok utána, hogy mit és hogyan fogadnak el, mert elég szigorú szabályok szerint
fogják ellenőrizni.

Miklósi László képviselő:

Ezek új szabályok?

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Nem, ezek az elöírások nem újak, viszont tavaly ellenőrizték az óvodát és ezeket a
hiányosságokat tárták fel. Vannak működési előfeltételek, amiknek meg kell felelni. Ök csak
azt kérik számon, amit a jogszabály előír.

Visszakanyarodva még a karbantartási kiadásokhoz, ide be lett tervezve útkarbantartás
kőszórással és annak munkadíja. Erre a csatornázás miatt van szűkség, hogy kerülőútként

használni lehessen a Szabadság utca - Béke utca - Sziluska utca végén lévő földutat. Később,
ha lesz rá lehetőség meg lehet csinálni rendes útnak is.
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Az Egyéb szolgáltatások kiadásainál szerepel a kulturális rendezvények kiadása, a banki és a
postai költségek, valamint a biztosítási szolgáltatási díjak. A kulturális kiadásokra terveztünk
egy nagyobb elöirányzatot, ebben az idei évre tervezett rendezvények költsége van benne.
A szociális kiadások tekintetében van egy nagyobb változás, 5 millió forint keretösszeg keriilt
betervezésre, ide tartozik például az óvoda-iskolakezdési támogatás, a Bursa Hungarica
Felsöoktatási ösztöndij támogatás.
Az Egyéb működési kiadások között szerepel egy nagyobb tétel. Van egy olyan jogszabály,
ami alapján megnézik az I före jutó ipariizési adó mértékét és ha az meghaladja a
jogszabályban meghatározott mértéket, akkor szolidaritási hozzájárulásként be kell fizetnünk
az államnak. Nekünk ez 17 millió forint befizetési kötelezettséget jelent.
A Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal fenntartásához az állami támogatáson felül
22.290 ezer forint szükséges, amely kiadáshoz a hivatalt fenntartó három önkormányzat a
fennálló megállapodás alapján egyenlő arányban járul hozzá. Ez 2025. évben 7.430 ezer
forint.
Beruházási kiadások között utcaseprőgép beszerzése, közvilágítás fejlesztése, a Közösségi
Házba laptop beszerzése, a hivatal épületébe egy-két klíma beszerelése, valamint az óvodába
új gyerek öltöző szekrények beszerzése szerepel. Az eszközbeszerzés keretein belül a
rendezvény sátorhoz új székek beszerzése, hőgombák beszerzése és egyéb kisebb
munkaeszközök beszerzése keriilt betervezésre.
Ezeken felül a költségvetési tervben 47 millió forint tartalékot képeztünk.
Én ennyit szerettem volna. Szerintem Martin elég körültekintően áttekintette az
önkormányzati feladatokat, hogy mi lenne az, ami szükséges.

Dávid Martin polgármester:
Igen és tervezett fejlesztések többsége inkább csak egy szinten tartás, nem beruházás. Van
esetleg további kérdése valakinek?

További hozzászólás, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
elfogadja az Önkormányzat 2025. évi költségvetéséről szóló rendelet tervezetet, kérem,
kézfeItartássalszavazzon!

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta a
következő rendeletét:

Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének112025. (II. 10.) önkormányzati
rendelete

az Önkormányzat 2025. évi költségvetéséről

A rendelet ajegyzőkönyv mellékletét képezi.

2. napirend: A Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2025. évi
költségvetésének elfogadása

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Ahogy már elmondtam az előző napirendnél, a közös hivatal külön bevétellel nem
rendelkezik. Az állami támogatás és a három önkormányzat hozzájárulása csak, ami
bevételként érkezik a működéséhez.
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete

Dávid Martin polgármester:
Van ezzel kapcsolatban kérdés?

További hozzászólás. kérdés, vélemény. javaslat nem volt.

112025.(11.10.)jegyzőkönyve

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért azzal, hogy elfogadjuk a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2025. évi
költségvetését, 84.622 ezer forint fóösszeggel, azzal, hogy az Önkormányzat vállalja, hogy
7.430.145 Ft éves hozzájárulást fizet az önkormányzati hivatal fenntartásához, melyet az
önkormányzat havi egyenlő összegekben megfizet Borsosberény Község Önkormányzata
részére, és elfogadja az erröl szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

112025, (11.10.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzata a Borsosberényi Közös Önkormányzati
Hivatal 2025. évi költségvetését 84.622 ezer Ft fóösszeggel elfogadja.
A költségvetés 84.622 ezer Ft föösszegén belül a Borsosberényi Közös
Önkormányzati Hivatal kiemeIt előirányzatainak összegét az alábbiak
szerint hagyja jóvá:

Kiadások:
személyi juttatások
munkaadót terhelő járulékok
dologi kiadások

Bevételek:
finanszirozási bevétel

A hivatallétszámkerete II fő.

72.751 ezer Ft,
9.625 ezer Ft,
2.246 ezer Ft,

84.622 ezer Ft.

Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete kőtelezettséget

vállal, hogy az Önkormányzati Hivatal 2025. évi müködéséhez szükséges
önkormányzati hozzájárulás összegét (2025. évi hozzájárulás tervezett
összeg 7.430.145 Ft) havi részletben Borsosberény Község Önkormányzata
részére biztosítja.

Határidő: 2025. év folyamán
Felelős: polgármester

3. napirend: Az óvodai beiratkozás és az óvodai nyári szünet időpontjainak

meghatározása

Dávid Martin polgármester:
Átadom Zsófinak a szót.

Kiss Zsófia óvodaigazgató:
A beiratkozás időpontjára törvény szab meg egy időintervallumot, én ezen belül választottam
ezt a napot, ha részetekről is elfogadható. A nyári szünet pedig évek óta júliusban szokott
lenni és 5 hét az időtartama. Ez alatt az idő alatt ki szoktuk adni a szabadságokat,
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megvalósulhatnak az óvodában a felújítások és a nagytakaritás. Amí még kérdéses, hogy egy
vagy két csoporttal menjünk tovább az elkövetkezendőévben. A tény adatokat leírtam nektek,
hogy hány gyermek fog elballagní az óvodából és hány új beíratkozó lesz. Ezzel kapcsolatban
el szeretném mondani, hogy végre egy olyan csapat dolgozik együtt, ahol nincs széthúzás,
mindenben segítjük egymás munkáját. A pedagógusok és a dajkák is szeretik, segítik a
gyerekeket mindenben. 2014 óta először tapasztalok ilyet ebben az intézményben. Az
értekezlelünkőnis átbeszéltem velük a helyzetet, mindenki szeretne maradni, ha megoldható.
Egyetértünk abban, hogy lehetne egy kicsit reklámozni az óvodát, hátha tőbb gyermek jőnne

ide és nem kellene a csoportot ősszevonni, illetve dolgozói létszámot csökkenteni.

Miklósi László képviselő:

És akkor maradhatna a két csoport?

Dávid Martin polgármester:
Igen, az lenne a cél.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

És ha ez így nem tud megvalósulni, akkor a következő évben egy csoport lenne és ha az azt
kővető évben megint több gyerek van, akkor pedig újra két csoporttal müködne?

Kiss Zsófia óvodaigazgató:
Igen, de ez nem ilyen egyszerü, minden ilyen módosításnál az alapító okiratunkat is
módosítani kell ennek megfelelően. Erre minden év május 31-ig van lehetőség.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Nem vagyok döntéshozó és az előterjesztést sem ismerem, ezért csak gazdasági szempontból
tudok állást foglalni. Mekkora gyermeklétszámmallehet kalkulálni a következő években?

Kiss Zsófia óvodaigazgató:
19-20 fó kőrül. Tavaly sok gyermek visszamaradt, ami jó volt az idei évben, viszont így most
13 gyermek fog ballagni, ami sok. Két év múlva fog több gyermek járni az óvodába.

Miklósi László képviselő:

Akkor ezt a két évet kellene túlélni.

Dávid Martin polgármester:
A kőltségvetésben két csoportra terveztünk, ugye?

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Igen. Csak a tisztán látás miatt mondanám el, hogy egy egy csoporttal müködő óvodában az
átlaglétszám 25 fő, ami 20%-kal emelhető, ha szükséges.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Ha jól értem, akkor itt ennyi gyermekre luxus a két csoport?

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Igen.

Miklósi László képviselő:

Nem 20 fő lehet és az növelhető? Az előterjesztésben úgy volt.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
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Nem, a jogszabályi előírások alapján és az alapító okirat szerint 25 fó az átlaglétszám.

Miklósi László képviselő:

Értem.

Dávid Martin polgármester:
Az óvoda kapacitása be tudna még fogadni 25 fó gyermeket?

Kiss Zsófia óvodaigazgató:
Jelenleg?

Dávid Martin polgármester:
Igen, ha azt a statisztikát nézzük, amit Klári említett. Kétszer 25 fő befogadására is alkalmas
lenne az óvoda?

Kiss Zsófia óvodaigazgató:
Igen, megoldható lenne. Bár 40 férőhelyes az óvodánk, ez négyzetméter alapján lett
meghatározva. Az elmúlt években volt olyan, amikor 36-37 fő volt az óvodai
gyermeklétszám.

Dávid Martin polgármester:
Csak azért kérdeztem, mert, ha mégís beíratkozna még 15-20 gyermek, akkor azt egy
csoportban nem tudnánk megoldani. A közművelődési munkatárs állás betöltésére beérkezett
pályázatok között volt egy pályázó, akí marketinges végzettséggel, tapasztalattal rendelkezik.
Felmerüit, hogy ha az óvodában a Kármen helye megűTesedik, akkor Öt felvehetnénk néhány
hónapra, hogy az óvoda marketingjét íntézze. Hátha fel tudnánk alétszámot tomászru.

Miklósi László képviselő:

Ez nem hangzik rosszul.

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Utána akár az önkormányzatnál \s segíthetne marketing téren. De ezt nem most kell
eldöntenűnk.

Dávid Martin polgármester:
Erről ráérünk később is dönteni, csak tájékoztatni akartalak erről. A szűnetről és
beíratkozásról dőntsűnk most!

További hozzászólás. kérdés, vélemény. javaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért az óvodai beíratkozás és nyári szünet időpontjának meghatározásáról szóló határozati
javaslat elfogadásával, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, eUenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

2/2025. (11.10.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete - a nemzeti
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (2) bekezdés b) pontjában
biztosított feladatkörében eljárva, figyelemmel a nevelési - oktatási

8
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intézmények működéséről és a köznevelési intézmények névhasználatáról
szóló 20/2012. (VIII. 31.) EMMI rendelet 20. § (l) bekezdésében
foglaltakra - az Önkormányzat fenntartásában lévő, a Tolmács, Szent
Lőrinc út 106. szám alatti működő Tolmácsi Kisbagoly Óvoda
intézményben a 2025/2026. nevelési évre vonatkozóan az óvoda általános
felvételi időpontját (beiratkozás) a következők szerint határozza meg:

Óvodai általános felvételi (jelentkezés) időpont:

2025. májns 19. hétfő, 8.00 órától 16.00 óráig.
Az óvodai beiratkozás helye: Tolmácsi Kisbagoly Óvoda, Tolmács,
Szent Lőrinc út 106. szám

Az intézménybe a harmadik életévét betöltött gyermek vehető fel, továbbá
felvehető az a gyermek is, aki a harmadik életévét a felvételétől számított fél
éven belül betölti és felvételét az óvodai férőhelyek száma lehetővé teszi.
A Polgármester és az Igazgató - a jogszabályi előírások figyelembevételével
- a felvételre jelentkezés időpontját és abeíratással, felvétellel kapcsolatos
egyéb tudnivalókat a helyben szokásos módon kőzzéteszik.

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete - a nemzeti
köznevelésről szóló 2011. évi CXc. törvény 83. § (2) bekezdés b) pontjában
biztosított feladatkőrében eljárva - meghatározza, hogy az Önkormányzat
fenntartásában és működtetésében lévő Kisbagoly Óvoda intézményben
az óvodai nyári szünet ideje 2025. június 30. napjától 2025. augusztus 3.
napjáig tart.

A Képviselő-testület felhatalmazza az Igazgatót, hogy a gyermekek
védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 41. §
(l) bekezdése szerinti gyermekek napközbeni ellátását, a jogszabályi
előiráson alapuló szülői igényesetén biztosítsa, oly módon, hogy a szünet
ideje alatt is biztositott legyen a gyermekek napkőzbeni ellátása.
A Képviselő-testület felhívja az Igazgatót, hogy az óvodai nyári szünet
idejét az intézményben szokásos módon, a jogszabályi előírások

figyelembevételével tegye közzé és tájékoztassa az érintetteket.

Határidő: értelemszerűen

Felelős: polgármester, igazgató

4. napirend: A Nyugdíjas klub támogatás iránti kéreime

Dávid Martin polgármester:
A Nyugdíjas Klubnak van egy éves programterve, ennek megvalósításához kérnek az
Önkormányzattól 300.000 forint támogatást. Az előző években is ennyit kértek. Ha a
későbbiekben még szükségük lenne támogatásra, akkor nyújthatnak be még támogatási
kérelmet. Az utaztatásukban is támogatjuk őket, cserébe sütnek, fóznek nekünk.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Igen, rájuk mindig számíthatunk.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
A temető takarításából is kivették a részűket.
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További hozzászólás, kérdés, vélemény, másjavaslal nem volt.

112025. (lJ. l O.) jegyzőkönyve

Dávid Martill polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért azzal, hogya Nyugdíjas Klub 2025. évi programjához 300.000 Ft támogatást
nyújtsunk és elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

3/2025. (11.10.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzat képviselő-testülete Harmatos Imréné 2657
Tolmács, Szent Lőrinc út 2. szám alatti lakos a Nyugdíjas Klub 2025. évi
program támogatására irányuló kéreimét megtárgyalta és az
államháztartáson kivüli pénzeszköz átadásáról és átvételéről szóló \3/2013.
(IX.18.) őnkormányzati rendeletben foglaltak szerint 300.000 Ft ősszegben
támogatja.
A támogatás utólagos elszámolás mellett a támogatott képviselőjének,

Harmatos Imréné részére készpénzben kerül kifizetésre. A támogatás
kifizetése egy összegben történik.
A támogatás felhasználásának határideje: 2025. december 31.
A támogatás felhasználásának a hivatkozott önkormányzati rendeletben
foglaltak szerinti elszámolási határideje: 2026. március 31.
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatásra
vonatkozó, az e határozatnak megfelelő támogatási megállapodás
megkötésére.

Határidő: kérelmező értesítése azonnal
Felelős: polgármester

EGYEBEK

Dávid Martin polgármester:
Van valakinek témája, kérdése az Egyebekben?

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Én a csatomázásról érdeklődnék. Hogy haladnak? Jól állnak a munkálatokkal, Gergő?

Gvuricza Gergő alpolgármester:
Igen, jól. Csúszni fognak az biztos, de nem a hálózatépítés, hanem a szennyvíztisztító telep
miatt. Sok az akadály, nem kapják meg időben az engedélyeket, hozzájárulásokat. A napi
munkálatokról Martin jobban tud Titeket tájékoztatni.

Dávid Martin polgármester:
Az nem volt szerencsés, hogy egyszerre kezdték a Béke és Sziluska utcában a kivitelezést, de
sikerült járhatóvá, átjárhatóvá tennünk az utcák végeit a Szabadság utcából.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

A Sziluska utcában miért vágták át szinte mindenhol az utat?

Dávid Martin polgármester:
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A Sziluska utcát nemsokára befejezik és onnan kezdik a Szent Lőrinc utat vissza felé csinálni
a vasútig. Emiatt továbbra is a Szabadság utca felé kell majd kerülni. A Sziluska utcából,
ahogy haladnak a Zarándok út felé, ott is át kell majd vágniuk az aszfaltot. Több utcához
kértek burkolatbontási engedélyt, ami igaz, hogy polgármesteri hatáskör, de a Ti
hozzájárulásotokat is kémém. A kivitelező technikailag alátámasztotta, hogy a munkák nem
kivitelezhetök az út alatt történö átfúrással, ezért mindenképp útburkolatot kellett bontani. Ez
a Sziluska utca tekintetében 650 méteren 25 helyen valósult meg. Az utca 1/3-át felvágták és
sávos helyreállítást szeretnének.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Csak keresztben vissza foltoznák?

Dávid Martin polgármester:
Igen. A szerzödésben nem találtam olyat, ahol le lenne írva, hogy milyen technológiával kell
utcánkként a kivitelezést csinálniuk. Gergövel megpróbáltunk velük egyezségre jutni, hogy
ilyen esetben burkolják újra a teljes utat, de sajnos sikertelen volt a próbálkozásunk. Viszont a
burkolatbontási engedélyben kikötjük a teljes rekonstrukciót.

Henczné Hekli Bernadett aljegvző:
Bánkon is most kértek két utcára burkolatbontási engedélyt, mi IS teljes helyreállítást,
garanciát kértünk tölük. Nálunk sem volt más opció, csak a bontás.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Most, hogy ez jogilag opció vagy sem, nem tudjuk mi sem, de ha nem adjuk meg a
hozzájárulást, nem tudjuk, hogy bÜlltethetöek-e vagy sem, mert ugye engedély nélkül
megcsinálták a bontást.

Miklósi László képviselő:

Hát igen.

Dávid Martin polgármester:
Nem tudjuk, milyen kárunk származhatna ebböl, ha így tennénk. Nyilván akivitelezőnek

haladnia kell, nem állhat a munka. A fövállalkozó pedig intézi a papírokat hozzá. A Zarándok
utat is elkezdték úgy feltúmi, hogy még nem írták alá az emberek a szolgalmi joghoz a
hozzájárulást. Mit csinálnának, ha valaki nem járulna hozzá?

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Fejes Balázs is jelezte pedig a lakossági fórumon, hogy nem ott megy a vezeték, ahol fel van
tüntetve a közmütérképen és mégis a munkálatok megkezdésekor az újdonság erejével hatott
rájuk, hogy igaza volt. Tehát egyáltalán nem jártak utána, nem végeztek elözetes feltárásokat.

Miklósi László képviselő:

Innentől kezdve teljes garanciát kell vállalniuk a helyreállításra, legyen meg a technológiai
idő, tömörségi fok és csak akkor tegyen rá aszfaltot!

Henczné Hekli Bernadett aljegyző:
Nálunk a kérelemben az írtak, hogy egyelő csak ideiglenesen állítják helyre az utat és csak
májusban aszfaltozzák, amikor már kellően tömörödött az altalaj.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Itt is most kövekkel szórták be.

11
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Miklósi László képviselő:

Persze, ülepednie kell a földnek.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Igen, a konszolidáció miatt csinálják így, hogy tömörödjön.

1/2025. (Il. l O.) jegyzőkönyve

Henczné Hekli Bernadett aljegyző:
Mi a határidejük, amire Tolmácson kell végezniük? Bánkon a hálózat építési munkákkal
május 31-ig kell végezniük, ezért azt a határidöt kötöttük ki a burkolatbontási engedélyben,
hogy addig kell az útburkolat végsö helyreállítását megcsinálni, addig hadd tömörödjön a
talaj.

Gvuricza Gergőalpolgármester:
A határidö ugyanaz nálunk is, az, hogy a telep csúszik, attól még a hálózattal el kell
készülniük, mert az nem volt hátráItatva. Itt minden rendelkezésükre áll. Maga az átadás
késhet csak. Nem egyszeru sajnos.

Dávid Martin polgármester:
A Szurdok utcát pedig teljes hosszában, középen fogják felvágni.

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Igen, de az az eredeti tervben is így szerepel, arra már két éve rábólintottunk, mert mindkét
oldalon közmü megy.

Miklósi László képviselő:

A hosszanti vágás inkább érthetö, mint 25 helyen keresztben.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Egyetértek.

Dávid Martin polgármester:
Valószínüleg a Béke utca ís hasonló sorsra fog jutni, de csak a nagyjából az utca felétöl, mert
úgy megy a gázvezeték. De ez még nem biztos, lehet, hogy ki tudják kerülni.
A Szíluska utca, a Zarándok út, a Szurdok utca, valamint a Kovács Géza tér tekintetében
kémek tehát burkolatbontási engedélyt, de akkor teljes helyreállitás mellett megadhatjuk
nekik.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Viszont, most téged mivel bízzunk meg? Hozzájárulhass vagy sem? Megszavazzuk elsö
körben, hogy hozzájárulsz a teljes helyreállitáshoz és ha az nem müködik akkor a sávoshoz
is? Ne egy személyben kelljen döntést hoznod.

Dávid Martin polgármester:
Ez alapból az én hatásköröm, de hathatósabb, ha az egész testület ezt mondja, hogy támogatja
a hozzájárulást.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Ha nem tudjuk kikerülni, akkor részemröl támogatom.

Dávid Martin polgármester:
Akkor én megadom a teljes helyre állítás feltételével a hozzájárulást nekik.
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Dudásné RudI/ai Krisztina képviselő:

Legyen így.

Dávid Martin polgármester:
Köszönöm.

112025. (II. 10.)jegyzőkönyve

Kiss Zsófia óvodaigazgató:
Én elköszönök, mennem kell. A pályázatra visszatérve, köszönöm, hogy ajánlotta Regina,
hogy van ilyen.

Dávid Martin polgármester:
Örülök, hogy összejött és nyertetek.

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Mit lehet a pályázaton belül csinálni?

Dávid Martin polgármester:
20 m2 magaságyás lesz csinálva a gyerekeknek. A helyének kialakítása még folyamatban van.
Valószinüleg a hátsó kapuhoz lesz rakva.

Kiss Zsófia óvodaigazgató:
Első körben vetőmag csomagot fogunk kapni, meg néhány szerszámot.

Pénzes Klára pénzügvi csoportvezető:
A magaságyást nekünk kell hozzá elkészíteni vagy azt is adnak?

Dávid Martin polgármester:
Azt nekünk kell megcsinálni. Már dolgozunk rajta.

Kiss Zsófia óvodaigazgató:
Igen. Februárban még lesz ehhez kapcsolódóan egy online oktatás, a Zsófi óvónénivel
veszünk részt rajta és valamikor lesz még egy személyes jelenlétet igénylő oktatás is.

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Zőldségeket fogtok mondjuk a reggelikhez termelni?

Kiss Zsófia óvodaigazgató:
Vegyes csomagot kapunk, főként zöldségeket, de gyógynövény és virág is lesz a csomagban.

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Majd még árulhatjátok is a zöldséget.

Kiss Zsófia óvodaigazgató:
Azt azért nem, de már tavaly is volt magaságyásunk és nagyon szép termés lett belőle. Ez egy
jó tanulási lehetöség agyerekeknek.

Dávid Martin polgármester:
Köszönjük szépen, hogy eljöttél és tájékoztattál minket.

Kiss Zsófia óvodaigazgató elhagyta az ülést.
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Dávid Martill polgármester:
Majer Attila már korábban megkereste az önkormányzatot, hogy idén megrendezésre
kerülhetne a III. Tolmácsi Motoros Fesztivál. A helyszín miatt lehet, hogy jó lett volna, ha
Zsófi ís marad még, mert az óvoda környékét is érintené a rendezvény.

Dudásllé Rudllai KrisztilIa képviselő:

Tudomásom szerint május 30-án lesz az óvodai ballagás és évzáró. Nem tudom, hogy maradt
e végül ez a dátum.

Dávid Martill polgármester:
Megkérdezem a Zsófit.

Dávid Martin polgármester telefonon felhívja Kiss Zsófia óvodaigazgatót az óvodai ballagás
és évzáró időpontjának egyeztetése céljából.

Dávid Martill polgármester:
A ballagás időpontja valóban május 30-ra van kitüzve, viszont a Közösségi Házban szeretnék
megtartani, így szerintem nem lesz gond az ídőpontokkal. Ha jól tudom kétszer 500.000 forint
támogatást terveztünk erre a célra. Egyszer egy anyagi, számla átvállalással és eszközökkel.
Egyszerübb, ha nem készpénzzel támogatjuk a rendezvényt az elszámolás miatt, hanem
nekünk számláznak ilyen értékben. Igy is lett a költségvetésbe betervezve. A magam részéről

azt tudom elmondani, hogy ez egy jó befektetés, reklám a falunak. Bízom benne, hogy ha
később ez egy felkapottabb rendezvény lesz, akkor ekkora anyagi támogatásra már nem lesz
szükségük.

Orbán MÓllika képviselő:

Én úgy gondolom, hogy kicsit sok a kérés részükről.

Pél/Zes Klára pénzügyi csoportvezető:
Ezt én is így gondolom! Szóval az önkormányzat adja a rendezvény sátrat, a színpadot és
mivel önkormányzati rendezvény is, így bérleti díjat sem fizetnek. Lesznek kézmüvesek,
kereskedők, ők közterület használati díjat nekünk fognak fizetni?

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Én javasolnám, hogy ezeket beszéljük még át Attilával!

Orbáll MÓllika képviselő:

Igen, vagy ezek a pénzek is mind hozzá mennének?

Dudásné Rudna; Krisztina képviselő:

Vagy Te Laci, mindent tudsz?

Miklósi László képviselő:

Igen, ezekből a díjakból lenne összerakva a támogatás díja.

Dudásllé Rudllai Krisztina képviselő:

Ami a lístán szerepel azt mind kéritek?

Miklós; László képviselő:

Nem.
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Dávid Martin polgármester:
Az a teljes költségvetése a rendezvénynek. A támogatási igény I millió forint.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
A szaniter alatt mit kell érteni?

Miklósi László képviselő:

Az a zuhanyzó konténer, az nem a mi költségünk.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Őrzö-védő feltétlenül kell Tolmácsra?

Miklósi László képviselő:

A fellépők, zenekarok mellé igen. Ha olyan létszám jön össze, mit csinálunk gond esetén?

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Nem rosszból mondtam, de lehet, hogy feleslegesek.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

A szüreti bálon mi értelme volt, hogy itt voltak?

Dávid Martin polgármester:
Semmi!

Gyuricza Gergő alpolgármester:
De kötelezö, nem?

Henczné Hekli Bernadett a/iegvző:
1000 fó feletti rendezvénynél.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Én úgy gondolom Tolmácson akár Te is Laci pár emberrel helyre tudnád rakni az embereket,
ha úgy adódik.

Miklósi László képviselő:

Nem is a tolmácsiak miatt kellenek, de ki tudja hányan fognak jönni.

Henczné Hekli Bernadett a/iegvző:
Hány főben gondolkoztok?

Orbán Mónika képviselő:

Ezt a részét szerintem a beruházónak kellene megoldania!

Dávid Martin polgármester:
Tőlünk az anyagi hozzájárulást kérik, illetve a terület használatot és tárgyi eszközöket.

Orbán Mónika képviselő:

Ha az óvoda és iskola területét is érinti a rendezvény, akkor minek kér még pénzt? Ezt nem
értem!

Miklósi László képviselő:

Hogy szeretnéd ezt megcsinálni ingyen?
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Orbán Mónika képviselő:

A rendezvény szervezőnek kellene, hogy legyen rá pénze.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Elég sok minden van itt felsorolva, hogy mit kérnek.

J12025.(fl JO.) jegyzőkönyve

Dávid Martin polgármester:
Igen, de ez a teljes listájuk, nem mindent tőlünk kérnek. Vannak tételek, amik minket nem
érintenek. A címer és kőzségnév használatának engedélyezését kérték még.

Henczné Hekli Bernadett aljegyző:
Ha a MÁVterületét is akaJjátok használni, akkor már most kezdjétek el intézni az engedély
beszerzését, mert Bánkon legalább fél év volt, mire a Bánkitó Fesztivál szervezőinek sikerült
elintézni.

Miklósi László képviselő:

Az előző motoros napnál is ott voltak lepakolva és nem volt belőle gond.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

A vasút felé vezető szakasz nem az önkormányzaté.

Miklósi László képviselő:

Tudom.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Amig a MÁV nem szól érte, addig nincs gond.

Miklósi László képviselő:

Gyakorlatilag, ha tőlük nem jön ide senki, akkor nem lehet gond. Egyébként, ha már itt
tartunk, a fünyírást is megoldhatnák.

Dávid Martin polgármester:
A fünyírásra fel is hívtam a figyelmüket.

Gvuricza Gergő alpolgármester:
A bevételt felajánlanátok az óvoda/iskola javára?

Miklósi László képviselő:

Igen, lesznek gyűjtőládák és abban összegyűlt pénz felajánljuk nekik.

Gyuricza Gergő alpolgármester:
Ez a marketing miatt? Így jobban adakoznak az emberek?

Miklósi László képviselő:

Igen. Az előző két motoros napnál is adományoztunk. Az egyiknél a Péterfy Sándor utcai
kórháznak, a másiknál pedig a szátoki gyerekotthonnak.

Dávid Martin polgármester:
A támogatást, hogy szeretnétek átruházni nekik?
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Miklósi László képviselő:

Felajánlásként.

112025. (lJ. JO.) jegyzőkönyve

Dávid Martin polgármester:
De Idhez fog befutni a pénz? A szülői munkaközösséghez, az óvodához, az
önkonnányzathoz?

Miklósi László képviselő:

Szerintem ez már csak részletkérdés.

Dávid Martin polgármester:
Fontos részletkérdés, mert a szüreti bálból bejött nekik egy elég nagy összeg és úgy
gazdálkodnak belőle, ahogy akarnak, viszont a ballagó gyerekek szülei között ebből volt
feszültség.

Miklósi László képviselő:

Akkor úgy csináljuk, ahogy mondod, hogy jó legyen. Akkor is nekik lesz felajánlva, de mehet
az önkonnányzaton keresztül is.

Dávid Martin polgármester:
Ezt igy tudjuk adminisztrálni, Klári?

Pénzes Klára pénzügvi csoportvezető:
Ezt az adományozást és nem feltétlenül támogatom! De persze bánnit meg lehet oldani.

Henczné Hekli Bernadett aljegvző:
Ez egy szervezet vagy cég, aki ezt szervezi vagy kicsoda?

Miklósi László képviselő:

Mi ezt saját kútfőből csináltuk az Attilával, de a Felső Kocsma égisze alatt.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Akkor, ha az egy egyéni vállalkozás, akkor ez egy olyan támogatási kérelem, mint a nyugdíjas
klubé.

Henczné Hekli Bernadett aljegyző:
Én arra akartam kílyukadní, hogy államháztartáson kívülről is vehet át pénzt az
önkonnányzat. Ugyanabban az önkormányzatí rendeletben van szabályozva, ami alapján a
helyí cívíl szervezeteket támogatja a testület. Az összeg fiiggvényében a polgánnester vagy a
testület dönt az összeg, azaz az adomány átvételéről és arról, hogy mire fordítja a kapott
támogatást.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Lehetne az árusoktól is közterület-használati díjat szední.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Most szerintem pont a legutolsó dolgon vitatkozunk.

Miklósi László képviselő:

Gyakorlatilag helypénzt szoktunk kérní mínden rendezvényen. De ezt miért az
önkormányzatnak fizessék?
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Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Mert az önkormányzaté terület!

Miklósi László képviselő:

De a helyet én kérem.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Persze, Te kéred ingyen, hogy utána Te pénzt kérhess érte.

112025. (Il. JO.)jegyzőkönyve

Miklósi László képviselő:

Igen, ez most erről szól. És utána azt adományként odaadnánk az óvoda/iskola javára.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Én ezt jobb szeretem, ha egyből nekünk fizetik be, ha nem haragszol meg!

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Szerintem először döntsünk most a lényegesebb dolgokban, hogy a dátum jó-e, tudjuk-e őket

bármilyen formában támogatni. A részleteket pedig újra átbeszéljük még addig.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Bocsánat még visszakanyarodnék, mert persze kell az a pénz nekik, hogy a fellépőket ki
tudják fizetni.

Miklósi László képviselő:

Persze és még más támogatókat is meg kell keresnünk.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Csak ennyi erővel az Önkormányzat is szerződhetne a fellépőkkel és megszervezhetné a
rendezvényt.

Miklósi László képviselő:

Szervezhetitek a következőt Ti is.

Orbán Mónika képviselő:

Nem a rendezvénnyel van baj, csak sok a kérés. Persze lehetősége van a falu népének
szórakozni, de még mi adjunk l milliót hozzá.

Miklósi László képviselő:

Az csak egy kérés, amennyit tud adni, annyival támogatja a rendezvényt az őnkormányzat.

Orbán Mónika képviselő:

De hát támogatja egy csomó mindennel.

Miklósi László képviselő:

Az, hogy kértem ennyit, nem biztos, hogy kapok is ennyit.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Egyébként tudjuk, hogy az út, ami csatornázás miatt fel lesz bontva, milyen állapotban lesz a
rendezvénykor?

Miklósi László képviselő:

Igen, erről már beszéltünk Martinnal.
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Dávid Martin polgármester:
Igen, csak részben érinti a rendezvényt.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Akkorjó.

Dávid Martin polgármester:
I millió forinttal támogassuk a rendezvényt?

Orbán Mónika képviselő:

Neked mi a véleményed, Martin?

J12025. (II. JO.)jegyzőkönyve

Dávid Martin polgármester:
Én az elején ezt támogattam, de most ahogy Klári rávilágított a dolgokra, kicsit
elbizonytalanodtam.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Amiatt, hogy mindent ingyen adunk és még támogassuk is?

Dávid Martin polgármester:
Igen. Nem ellened szól, Laci!

Orbán Mónika képviselő:

Abszolút nem.

Dávid Martin polgármester:
Elhívod az embereket, terület használati díjat beszeded, oké. Ne legyen nyilván mínuszos a
rendezvény, de talán tényleg elég magasak az elvárások az önkormányzat felé. Én lefelezném
a kért összeget.

Miklósi László képviselő:

Köszönöm szépen.

Dávid Martin polgármester:
A többiek, hogy állnak hozzá?

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Részemről jó, maximum még április végén egyeztetünk, hogy álltok támogatók terén.

Miklósi László képviselő:

Persze, az úgy jó nekem. Vagy arról is beszéltünk már, hogy amelyik zenekar számlaképes, az
az önkormányzatnak állítaná ki a számláját.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Na az így oké. Támogatom az ötletet.

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Az 500.000 ezer forintot vagy az l millió forintot?

Miklósi László képviselő:

Az 500.000 forintot. Akkor ez így jó Klári? Lesz róla számla.
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Pénzes Klára pénzÜgyi csoportvezető:
Számla mindenképpen kellene, ha támogatásként adnánk akkor is számlával kellene igazolni
a támogatás felhasználását! Csak így egyből a mi nevünkre lenne a számla kiállítva.

Dávid Martin polgármester:
Legyen az őnkormányzat nevére kiállított számla, az a legjobb megoldás. Javaslom, hogy
szavazzunk róla.

Miklósi László képviselő:

Bejelentem személyes érintettségem a III. Tolmácsi Motoros Fesztivál támogatása témában
nem kívánok szavazni.

A képviselő-testület Miklósi László képviselő személyes érintettségre vonatkozó bejelentését
tudomásul vette. és Miklósi László képviselő a " III. Tolmácsi Motoros Fesztivál támogatása"
napirendi téma szavazásából egyhangúan kizárta.

További hozzászólás, kérdés. vélemény, más javaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend téma tárgyalását és szavazásra tette fel a
kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 2025. május 30. - 2025. június l. kőzött megrendezésre
kerülö III. Tolmácsi Motoros Fesztivál megrendezéséhez hozzájárulj unk és annak
megrendezését támogassuk, úgy, hogy az Önkormányzat tulajdonában álló ingatlanokat és a
rendezvény lebonyolításához szükséges az Önkormányzat tulajdonát képező tárgyi
eszközöket a rendezvény megtartásához a szervezők részére térítésmentesen bíztosítjuk, a
Tolmács településnév használatához a rendezvény reklámozását célzó kíadványokban és
közösségi médiában megjelenő hirdetésekben történő felhasználás céljából hozzájárulunk és a
rendezvény megtartásához közvetlenül kapcsolódó költségekből 500.000 Ft-ot átvállalunk,
azaz az Önkormányzat részére kiállított számla alapján kifizetünk, kérem, kézfeltartással
szavazzon!

A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, Otartózkodással és ellenszavazat nélkül meghozta
a következő határozatot:

4/2025. (11.10.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testület úgy dönt, hogy a
2025. május 30. - 2025. június l. között megrendezésre kerülő III. Tolmácsi
Motoros Fesztivál megrendezéséhez hozzájárul és annak megrendezését az
alábbi feltételekkel támogatja:

• a rendezvény helyszínéül szolgáló, az Önkormányzat tulajdonában
álló ingatlanokat és a rendezvény lebonyolításához szükséges, az
Önkormányzat tulajdonát képező tárgyi eszközöket
(rendezvénysátor, székek, sörpadok és asztalok, színpad) a
rendezvény megtartásához a szervezők részére térítésmentesen
biztosítja,

• a testület a Tolmács településnév használatához - a rendezvény
reklámozását célzó kiadványokban (szórólap, plakát) és a közösségi
médiában megjelenő hirdetésekben (Facebook esemény, Facebook
hirdetmény) történő felhasználás céljából- hozz:ijárul,

• a rendezvényt, az annak megtartásához közvetlenül kapcsolódó
költségek (pl. fellépti díj, hangtechnika költsége stb.) átvállalásával
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(az Önkonnányzat részére kiállított számla ellenében) 500.000 Ft
összeg erejéig támogatja.

A képviselő-testület felhatalmazza a polgánnestert, hogy az Önkonnányzat
tulajdonát képező ingatlanok, valamint tárgyi eszközök vonatkozásában a
használati megállapodást az Önkonnányzat nevében a rendezvény
szervezőjével megkösse, valamint a szükséges jognyilatkozatokat és
intézkedéseket megtegye.

Határidő: értelemszerűen

Felelős: polgánnester

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Egyébként van helyi alapítvány is, azt is tudjátok támogatni.

HencZllé Hekli Bemadett aljegyző:
Valóban, az is egy jó megoldás lehet.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
És akár ők tudják minden gond nélkül az óvodát támogatni, mondjuk a magaságyással
kapcsolatos kiadásaikban.

Dávid Martill polgármester:
Jó, rendben, ezt szerintem megtárgyaltuk.
A kűlterületi utak kialakitására nyílik most pályázat. Tennészetesen akarunk rá pályázni. Akár
az Ipari utat megcsináltatni, de lenne más kűlterületi utunk is, amit be tudnánk vonni a
pályázatba.
A szelektív hulladékgyűjtő zsákok vásárlásával kapcsolatban kellene döntést hoznunk.
Minden évben szoktunk térítésmentesen adni a háztartásoknak egy bizonyos mennyiséget.
Mivel elég sok palack visszaváltható lett, így a javaslatom 20 db zsák!háztartás lenne. Ezen
felül, ha valakinek még szükséges, akkor tud az őnkonnányzatnál 70 Fl/db áron zsákot
vásárolni.

Dudásné Rudllai Krisztina képviselő:

Zőldhulladék gyűjtőzsákot is fogunk kapni? Azt is szoktunk.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Igen, de azt a Vertikal Group Kft adja.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Akkor részemről rendben van.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Rendben.

Miklósi László képviselő:

Jó.

Orbán MÓllika képviselő:

Rendben.
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Dávid Martin
polgármester

További napirend és hozzászólás nem A képviselő-testület a további napirendek
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* l'oJm:ít." * Henczné Hekli Bernadett
aljegyző

A jegyzőkőnyv hiteles.

~~~--
Gyuricza Gergő

alpolgármester
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